
Zpráva z činnosti panelu Epilepsy 

 

1) návrhy témat pro EAN kongres 2025 (bude opět v Helsinkách, kvůli konfliktu s velkou akcí OSN 
v Seville) - šanci na schválení mají především tzv. "joint" aktivity pořádané ve spolupráci s dalšími 
panely. Mezi klíčová témata dalšího kongresu bude jistě patřit otázka "First seizure clinic" - 
organizace péče o pacienty po prvním záchvatu, na kongresu 2024 proběhl kick-off meeting 
tohoto projektu, na který pak navázalo setkání v rámci Evropského epileptologického kongresu v 
Římě. Velkou pozornost si letos získali nové informace o teratogenním účinku valproátu a 
topiramátu, a to i pokud je užívají muži. V příštím roce očekáváme nové údaje z registrů. Mezi 
dalšími témata patří autoimunitní epilepsie a NORSE. A samozřejmě umělá inteligence v 
popisování EEG. 

2) Tvorba guidelines – probíhá tvorba evropských guidelines pro různé skupiny pacientů s 
epilepsií. Vzácné epileptické syndromy ve spolupráci s evropskou referenční sítí pro vzácné 
epilepsie (EpiCARE). Ale ve vývoji jsou i guidelines pro epileptochirurgii a status epilepticus. 
Seznam spolupracujících organizací se neustále rozšiřuje, aktuálně zahrnuje ILAE, EpiCARE, 
EPNS. Vedení panelu i plénum panelu se vyjádřilo, že široká spolupráce je nutná, ale může celý 
proces komplikovat a zpomalovat. Snahou je, aby guidelines nebyly zastaralé již v době publikace. 

3) Informace o platformě EBRAINS 2.0 sdružující neurozobrazovací a neurofyziologická data pro 
další výzkum. Finační podpora z EU. 

4) V rámci informací o spolupráci s dalšími odbornými společnostmi byla krátce zmíněna 
problematika nastávající presidentky ILAE (president elect). Panel se vyjádřil, že se jedná o vnitřní 
záležitost jiné odborné společnosti, ke které mu nepřísluší se vyjadřovat. 
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